
RADA GMINY
CEWICE

Protokól Nr XXXVI/lO

z sesji Rady Gminy Cewice
w dniu 10 marca 2010 r.

Obecni na sesii:

- radni wg listy obecnosci,

- soltysi wg listy obecnosci,

- zaproszeni goscie wg listy obecnosci,
- Wójt Gminy Cewice,

r - Skarbnik Gminy,

- Tadeusz Krawczyk - pracownik UG Cewice,

- Witold Broda - pracownik UG Cewice,

- radca prawny,

- protokolant,

- publicznosc.

Ad. 1.

,....
I

Otwarcia sesji Rady Gminy Cewice dokonal Przewodniczacy Stanislaw

Palubicki witajac wszystkich bioracych udzial w dzisiejszej sesji. Stwierdzil

prawomocnosc obrad poniewaz obecnych bylo 13 radnych. Nieobecni radny
Gabriel Piechowiak i Herbert Rosin.

Ad. 2.

Protokól z ostatniej sesji na wniosek radnej Krystyny Jaloszynskiej zostal
przyjety jednoglosnie bez odczytywania (za - 13).

-
Na obrady przybyl radny Herbert Rosin. Stan Rady - 14.
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Ad. 3.

Projekt porzadku XXXVI sesji zostal odczytany przez Przewodniczacego Rady,

do którego radni nie mieli uwag, wiec zostal poddany pod glosowanie,

a nastepnie przyjety jednoglosnie przez radnych.

Porzadek sesji przedstawia sie nastepujaco:

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocnosci obrad.

2. Przyjecie protokolu z ostatniej sesji.

3. Przyjecie porzadku obrad.

4. Informacje:

a) przewodniczacych komisji,

b) Wójta Gminy,

c) Przewodniczacego Rady Gminy.

5. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia trybu prac nad projektem uchwaly

budzetowej Gminy Cewice

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

6. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na rok 2010

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

7. Podjecie uchwaly w sprawie przekazania srodków finansowych na Fundusz

Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdansku

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

8. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia zakresu i formy informacji

o przebiegu wykonania budzetu Gminy Cewice za I pólrocze, o ksztahowaniu

sie wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykominia planów

finansowych gminnych instytucj i kultury

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

-
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c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

9. Podjecie uchwaly w sprawie trybu postepowania o udzielenie dotacji

z budzetu gminy podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych

i nie dzialajacym w celu osiagniecia zysku, sposobu jej rozliczania oraz

sposobu kontroli wykonywania zleconego zadania

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

10. Podjecie uchwaly w sprawie wyrazenia lub nie wyrazenia zgody na

wyodrebnienie funduszu soleckiego w 2011 roku

a) przedstawienie proj ektu uchwaly,

b) opinia Komisj i Budzetu i Rozwoju,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

11. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XXXI/193/09 Rady Gminy

Cewice z dnia 23 wrzesnia 2009 r. w sprawie wyrazenia zgody na przystapienie

do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka "Pradolina Leby"

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

12. Podjecie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie

nieruchomosci (dz. nr 69/2 w Osowie Leb.)

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

13. Podjecie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie

nieruchomosci (dz. nr 90/3 w Maszewie Leb.)

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska,

c) dyskusja,

-
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d) podjecie uchwaly.

14. Podjecie uchwaly w sprawie ustanowienia sluzebnosci przesylu

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

15. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia "Gminnego programu usuwama

azbestu i wyrobów zawierajacych azbest dla Gminy Cewice w latach 2010-
2032"

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony
Srodowiska,

c) dyskusja,

d) podjecie uchwaly.

16. Podjecie uchwaly w sprawie zarzadzenia wyborów uzupelniajacych sohysa

a) przedstawienie projektu uchwaly,

b) dyskusja,

c) podjecie uchwaly.

l 7. Zapytania i oswiadczenia radnych.

18. Zamkniecie obrad sesji.

Na obrady przybyl radny Herbert Rosin. Stan rady 14 radnych.

Ad.4a.

Komisje stale Rady Gminy zlozyly krótka informacja o swojej pracy w okresie -,
miedzysesyjnym.

Ad. 4 b.

W punkcie tym, Pan Grzegorz Palasz poinformowal o najwazniejszych

sprawach: -
1. Realizacji projektów:
- dom kultury w Maszewie - inwestycja jest realizowana,
-szkola wSiemirowicach - obecnie trwa procedura przetargowa,
- letnia scena w Cewicach - trwa procedura przetargowa,
- budowa wodociagu Lebunia-Bukowina - trwa przygotowanie dokumentacji
przetargowej,
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- wodociagKamieniec oraz Popowo - na dniach odbedzie sie otwarcie ofert
odnosnie projektu.
2. Powstalo stowarzyszenie w sprawie solarów do ogrzewania wody.
Stowarzyszenie powstalo z przedstawicieli gminy Cewice, Nowa Wies Leborska
i Wieko.

3. Toczyly sie rozmowy w sprawie umowy odnosnie terenów pod skladowisko
wyrobów niebezpiecznych (azbest) z firma "ELWOZ".
4. W dniu wczorajszym odbylo sie spotkanie z wojewoda odnosnie wspólpracy
z WAM. Wstepnie uzgodniono, ze na dzien 07 kwietnia br. wojewoda
zorganizuje spotkanie z dyrektorem WAM.
5. Poinformowano radnych, ze nowym Marszalkiem Województwa
Pomorskiego zostal Pan Mieczyslaw Struk.

Ad.4c.

Przewodniczacy Rady Gminy poinformowal o nastepujacych sprawach:

1. radny Gabriel Piechowiak wycofal swoja rezygnacja z pelnienia mandatu

radnego Gminy Cewice. W zwiazku z bardzo duzym zainteresowanie ta sprawa
Pan Stanislaw Palubicki wyjasnil, ze na dzien dzisiejszy stan prawny jest taki, ze
Pan Piechowiak nadal jest radnym.
2. wplynelo pismo Grupy Inicjatywnej "ORLIK" w Cewicach.
Przewodniczacy Rady skierowal pismo do rozpatrzenia przez komisje rady.

Ad. 5.

r
Uchwale w sprawie ustalenia trybu prac nad projektem uchwaly budzetowej

Gminy Cewice omówil Pan Grzegorz Palasz. Wyjasnil, iz podjecie tej uchwaly

jest konieczne poniewaz zmienila sie ustawa o finansach publicznych, wiec

nalezy dostosowac dokumenty do obecnego stanu prawnego.

W imieniu Komisji Budzetu i Rozwoju opinie pozytywna przedstawil Pan Jan
Klebba.

W zwiazku z tym, iz pytan ze strony radnych nie bylo Przewodniczacy Rady

odczytal uchwale i poddal pod glosowanie.
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Rada Gminy w wyniku glosowania jawnego opowiedziala sie jednoglosnie za

podjeciem powyzszej uchwaly (za -14).

Ad. 6.

Zmiany do uchwaly budzetowej na rok 2010 zostaly przedstawione przez Pania

Marie Franciszczak. Zmiany byly szczególowo omawiane na posiedzeniach
komisji stalych rady.

Opinie pozytywna odnosnie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na

rok 2010, wydala Komisja Budzetu i Rozwoju.

Uchwala zostala odczytana, poddana pod glosowanie, a nastepnie przyjeta
jednoglosnie przez radnych.

Ad. 7.

Wójt Gminy przedstawil uchwale w sprawie przekazania srodków finansowych

na Fundusz Wsparcia Policji Komendy Wojewódzkiej Policji w Gdansku. .

Komisja Budzetu i Rozwoju wydala opinie pozytywna w powyzszej sprawie.

Pytan i uwag radni nie mieli, wiec Pan Stanislaw Palubicki odczytal uchwale

i poddal pod glosowanie.

Rada Gminy powyzsza uchwale podjela jednoglosnie.

Ad. 8.

Uchwala w sprawie okreslenia zakresu i formy informacji o przebiegu

wykonania budzetu Gminy Cewice za I pólrocze, o ksztahowaniu sie

wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planów

finansowych gminnych instytucj i kultury zostala przedstawiona przez Pania

Marie Franciszczak. W kwestii wyjasnienia dodala, ze tak jak wczesniej, jest to

dostosowanie uchwaly do nowych przepisów ustawy o finansach publicznych.

-

Pan Jan Klebba przedstawil opinie pozytywna Komisji Budzetu i Rozwoju.
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Uchwala zostala odczytana i poddana pod glosowanie przez Przewodniczacego
obrad.

Uchwala Nr XXXVI/226/1 O w wyniku glosowania jawnego zostala podjeta
przez radnych jednoglosnie.

Ad. 9.

Uchwala w sprawie trybu postepowania o udzielenie dotacji z budzetu gminy

podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i nie dzialajacym
w celu osiagniecia zysku, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli

~ wykonywania zleconego zadania omówila Skarbnik Gminy. Dodala, ze zgodnie
z nowa ustawa o finansach publicznych nalezalo dostosowac uchwale do

obowiazujacego stanu prawnego. Uchwala nie dotyczy organizacji pozytku
publicznego.

Komisja Budzetu i Rozwoju wydala opinie pozytywna odnosnie powyzszej
uchwaly.

Opinie pozytywna wydala Komisja Budzetu i Rozwoju.

Przewodniczacy Rady odczytal uchwale i poddal pod glosowanie.

r- Rada Gminy uchwale podjela jednoglosnie.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki zarzadzil 15 minutowa przerwe

w obradach sesji. Stan Rady po przerwie - 14 radnych.

Ad. 10.

Uchwale odnosnie wyodrebnienia funduszu soleckiego w 2011 roku przedstawil
Wójt Gminy i decyzje pozostawil Radzie Gminy.

-

Pan Jan Klebba poinformowal, ze Komisja Budzetu i Rozwoju debatowala nad

ta uchwala poniewaz sa argumenty za i przeciw. W tym roku po raz pierwszy

bedziemy realizowac zadania w ramach funduszu soleckiego, wiec nalezy to
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utrzymac. Jezeli nowa rada bedzie miala inna wole to zmieni. Komisja Budzetu

i Rozwoju jest za tym, aby tworzyc fundusz solecki w 2011 roku.

Przewodniczacy Rady odczytal uchwale w

wyodrebnienie funduszu soleckiego w 2011

podjeciem odczytanej uchwaly?

sprawIe wyrazenia zgody na

roku, a nastepnie kto jest za

Radni jednoglosnie opowiedzieli sie za wyodrebnieniem funduszu soleckiego
w 2011 roku.

Ad. 11.

Uchwale w sprawie zmiany uchwaly Nr XXXI/193/09 Rady Gminy Cewice

z dnia 23 wrzesnia 2009 r. w sprawie wyrazenia zgody na przystapienie
do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka "Pradolina Leby" omówil Pan

Grzegorz Palasz. Wyjasnil, iz zmiana dotyczy uchwaly, która rada juz

podejmowala. Nalezy poprawic ta uchwale poniewaz otrzymalismy nowe

wytyczne, nowy wzór uchwaly zaproponowany przez Ministerstwo Rolnictwa.

Komisja Infrastruktury Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa

jednoglosnie wydala opinie pozytywna.

Pytan ze strony radnych nie bylo wiec uchwala zostala odczytana i poddana pod

glosowanie.

Uchwala Nr XXXVI/229/10 zostala przez Rade Gminy Cewice podjeta

jednoglosnie.

Ad. 12.

Uchwala

polozonej
Gminy.

w spraWIe wyrazenia zgody na wydzierzawienie nieruchomosci

w Osowie Leborskim zostala przedstawiona radnym przez Wójta
-

Opinie pozytywna odnosnie powyzszej uchwaly wdala Komisja Infrastruktury
Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa.
Przewodniczacy Rady odczytal uchwale i poddal ja pod glosowanie.
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W wyniku glosowania jawnego uchwala zostala podjeta jednoglosnie.

Ad. 13.

Pan Grzegorz Palasz omówil uchwale w sprawie wyrazenia zgody na
wydzierzawienie nieruchomosci polozonej w Maszewie Leborskim.

Przewodniczacy Andrzej Teodoruk wyrazil opinie pozytywna Komisji
Infrastruktury Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Rolnictwa.

Przewodniczacy obrad odczytal uchwale, a nastepnie przeprowadzil procedure
r'" glosowania.

Radni powyzsza uchwale podjeli jednoglosnie.

Ad. 14.

Wójt Gminy przedstawil Radzie Gminy uchwale w sprawie ustanowienia

sluzebnosci przesylu. Wyjasnil, iz dotyczy to planowanych dzialek gminnych w

Popowi e kolo szkoly. Problem jest w tym, ze po srodku tych dzialek przebiega

linia elektryczna, która koliduje nad dzialkami. Inwestycje przeniesienia linii
elektrycznej zrealizuje Zaklad Energetyczny.

W imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Ochrony Srodowiska

i Rolnictwa opinie pozytywna przedstawil Pan Andrzej Teodoruk.

W zwiazku z tym, iz pytan nie bylo Pan Stanislaw Palubicki odczytal uchwale
i poddal pod glosowanie.

Radni jednoglosnie opowiedzieli sie za podjeciem w/w uchwaly. -
Ad. 15.

Uchwala w sprawie przyjecia "Gminnego programu usuwania azbestu

i wyrobów zawierajacych azbest dla Gminy Cewice w latach 2010-2032"

zostala omówiona przez Pana Witolda Broda. Wyjasnil, iz program ma na celu
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spowodowac, aby eternit zdjety z dachu nie stal sie odpadem. Chodzi oto, aby

eternit trafil do utylizacji.

Program przez Komisje Infrastruktury Komunalnej, Ochrony Srodowiska

i Rolnictwa zostal zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczacy Rady odczytal uchwale i zwrócil sie do radnych, kto jest za
podjeciem odczytanej uchwaly?

Rada Gminy powyzsza uchwale podjela jednoglosnie.

Ad. 16.

Pan Grzegorz Palasz omówil uchwale w sprawie zarzadzenia wyborów

uzupelniajacych soltysa. Poinformowal, ze wybory sa konieczne poniewaz

dotychczasowy soltys zmienil miejsce zamieszkania i powstala równiez grupa,
która zlozyla wniosek do wójta i rady o odwolanie soltysa. Zgodnie

z przepisami pomimo zmiany miejsca zamieszkania na terenie gminy soltys

nadal mógl pelnic ta funkcje, lecz zlozyl rezygnacje. Dlatego konieczne jest

przeprowadzenie wyborów uzupelniajacych soltysa solectwa Unieszyno.

Przewodniczacy Stanislaw Palubicki odczytal uchwale i poddal pod glosowanie.

Rada Gminy uchwale Nr XXXVI/234/1 Ow wyniku glosowania jawnego podjela
jednoglosnie.

Ad. 17.

Pan Grzegorz Palasz poinformowal, ze w dniu 18 marca 2010 r. o godz. 17.00

w Maszewie odbedzie sie debata publiczna nad zmiana miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego dotyczaca pewnego fragmentu, która dotyczy

budowy biogazowi. W debacie moga wziac wszyscy mieszkancy nie tylko

mieszkancy Maszewa. Wójt organizuje debate, a wyjasnien udziela inwestor.

Wójt zaprosil wszystkich do wziecia udzialu w debacie.

-

Pan Michal Grybisz poruszyl problem wody w miejscowosci Lesiaki iKarwica.

Ludzie dowoza wode od sasiadów. Chodnik w Unieszynie, byl w starostwie ,

10



pytal sie czy starostwo dofinansuje budowe chodnika, poniewaz jest to droga
powiatowa. Zwrócil sie z zapytaniem czy gdyby powiat dofinansowal to czy
gmina tez by czesc sfinansowala?

Pan Grzegorz Palasz wyjasnil, ze w tegorocznym budzecie nie byl

uwzgledniony wodociag w Lesiakach i Karwicy. Na dzien dzisiejszy nie mamy

dokumentacji. Jest to trudny temat ze wzgledu na rozlegly teren. Nalezy

zastanowic sie nad wariantem, który byl kiedys rozpatrywany, a mianowicie

osada lesna. Bedziemy to mieli na uwadze, wiemy, ze woda jest bardzo wazna.
Problem z woda mamy równiez na Pieskach.

Jesli chodzi o budowe chodnika w Unieszynie musi byc to inicjatywa ze strony

Zarzadu Dróg Powiatowych. Jezeli oni beda chetni, to gmina na pewno

dofinansuje, a moze starostwo zrobi dokumentacje a gmina zakupi material, ale
to jest kwestia do uzgodnienia.

Pan Ryszard Kozik przedstawil swoja nowa pozycje ksiazkowa

pt. "Kresowiacy", która sklada sie z dwóch tomów: I tom pt. " Wschodnia
nawala", a II tom pt. "Krwawe porachunki". W zwiazku z wydaniem ksiazek

zwrócil sie do Rady Gminy i Wójta Gminy o wsparcie finansowe promocji tych
dwóch tomów. Jezeli pozyska srodki na promocje to wtedy te ksiazki trafia na

pólki. Takie sa warunki wydawnictwa.

Pan Jan Klebba zwrócil sie z zapytaniem do Pana Kozika, o jaka kwote chodzi?

Jesli wydawnictwo stawia warunki odnosnie wydania pana ksiazki, to nalezy

pamietac, ze wydawnictwo równiez ma zyski ze sprzedazy pana ksiazki, jak

równiez pan ma zyski ze sprzedazy.

Pan Ryszard Kozik wyjasnil, ze wydawnictwo zada kwote 3 tys. zl. do jednego

tomu, czyli razem 6 tys. zl. Jezeli otrzyma 2 tys. zl. do tomu, to tez bedzie
dobrze.

Pan Jan Klebba stwierdzil, ze chyba nie jest tak do konca jak pan mówi. Dobrze

pan pisze, ma pan wiedze, ale z kazdej ksiazki ma pan jakis procent dochodu.

Przeciez wszystko to przynosi jakies dochody. Jesli chodzi o dofinansowanie to

w calosci na pewno nie pokryjemy kosztów promocji.

-
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Pan Ryszard Kozik - mówi sie o nakladzie 500 szt. z tego 16% jest dla niego,
a z pierwszej ksiazki otrzymal 300 zl. Blad na pewno jest wydawnictwa, bo nie
maja srodków i nie umieja promowac ksiazki.

Pani Krystyna Jaloszynska uwaza, ze nalezy sie ta sprawa zajac na komisjach,

dlatego prosi zlozyc pismo na rece przewodniczacego rady.

Pan Stanislaw Palubicki poprosil o zlozenie pisma i w niedlugim czasie otrzyma
odpowiedz.

Pan Józef Kwidzinski zabral glos odnosnie granicy jego dzialek.

Ad. 18.

Porzadek sesji zostal wyczerpany i Przewodniczacy Stanislaw Palubicki

zamknal obrady XXXVI sesji o godz. 15.10.

Protokólowala:

MarZe~OWiak
PRZEW ACY_~ADY

-
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